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Інформаційний буклет Брошнів-Осадської селищної ради

Ніхто не забутий...

(Закінчення на 2 стор.)

З перших вуст

БЮДЖЕТ ГРОМАДИ-2023:
наскільки він змінився, і що стало у пріоритеті 

нинішнього року
Кожна громада, як і кожна сім’я, намагається жити 

і розвиватися у міру своїх фінансових можливостей, 
не накопичуючи борги. Щоб краще побачити нагляд-
но оті фінансові можливості, прослідкуймо за циф-
рами, які формують основні надходження нашої 
Брошнів-Осадської громади. Про основний фінансовий 
документ, його особливість та відмінність від того, 
яким бюджет громади був 3 роки тому, пояснює голова 
Брошнів-Осадської селищної ради Тарас Манорик.

— Нагадаю, що Брош-
нів-Осадська ОТГ утво-
рилась наприкінці 2017 р., 
і тоді в її склад увійшли 
населені пункти: селище 
Брошнів-Осада, села Кре-
ховичі та Кадобна. У 2019 

р. – село Брошнів, і в 2020 
р. - село Раків. Яким був ро-
звиток – свідчать зроблені 
справи, які мали на те від-
повідний фінансовий грунт. 

Для порівняння візьмімо 
фінансово стабільний 2019 
рік та минулий проблем-
ний т. з. постковідний 2022 
р., на початку якого країна 
зіткнулась ще й з воєнною 
агресією росії.БЮДЖЕТ ГРОМАДИ

2022 р. – 91 млн 252 тис. грн
(враховуючи рівень інфляції, 

зниження обсягів виробництва, перхід 
платника податків ДП «Брошнівське 

ЛГ» в Спаську ТГ, скорочення бюджету 
у порівнняні з 2019 р. становить 

майже 20%).

Дотації та субвенції
на капітальні видатки

з Державного Бюджету України
2019 р. – 6 млн 891 тис. грн

2022 р. – 0 грн

Дотації і субвенції
з обласного бюджету

2019 р. – 11 млн 629 тис. грн
2022 р. – 2 млн 625 тис. грн

Власні податки і збори
2019 р. – 41 млн 815 тис. грн 
2022 р. – 50 млн 767 тис. грн

Власні неподаткові
надходження

(в т. ч. адмінпослуги)
2019 р. - 2 млн 437 тис. грн
2022 р. – 2 млн 609 тис. грн

Ювілей

БРОШНІВ-ОСАДСЬКІЙ ДЮСШ – 5 РОКІВ!
Школа пропонує учням займатися у 5 видах спорту: футбол та 

волейбол, бокс, легка атлетика, греко-римська боротьба

Без сумніву, спорт – це 
здоров’я людини, а також 

дозвілля та активний спо-
сіб відпочинку.

Особливо у нинішній час, 
коли діти надто багато часу 
проводять за підручника-
ми, а тим паче, за комп’ю-

терами та різними гаджета-
ми, активний відпочинок є 
своєрідною панацеєю, яка 
може надавати організмові 
певний баланс. Тому бага-
то хто з батьків намагаєть-
ся схилити своїх дітей до 
того, щоб вони відвідували 

різні гуртки, в тому чис-
лі й спортивні секції, а в 
Брошнів-Осадській ТГ діє 
ще й дитячо-юнацька спор-
тивна школа, де тренера-
ми-викладачами працюють 
фахові спортсмени.

На рейки професійного 
спорту Брошнів-Осада ста-
ла тоді, коли було створено 
об’єднану територіальну 
громаду (2017 р.).  І вже 9 лю-
того 2018 р. рішенням сесії 
Брошнів-Осадської ОТГ 
було створено Брошнів-Осад-
ську дитячо-юнацьку спор-
тивну школу (ДЮСШ), яка 
розпочала свою роботу 1 бе-
резня 2018 р.

(Продовження на 4 стор.) (Закінчення на 8 стор.)

Пам’ятний знак від побратимів

…І знову велика втрата

Наприкінці минулого року, 
у День ЗСУ, у Брошнів-Осад-
ську селищну раду завітали 

працівники Рожнятівського 
територіального центру ком-

плектування та соціальної 
підтримки, майори ЗСУ Юрій 
Неспляк та Віталій Коломиє-
ць. Вони виконали доручення 

від побратимів загиблого Юрія 
Вишневського зі 102 бригади 

ТРО, вручивши його дружині 
Вікторії пам’ятний знак.

Юрій Неспляк висловив 
співчуття з приводу того, що 
Юрій Вишневський, котрий 
у перші дні російської агресії 
добровольцем пішов на 
фронт, поклав своє життя на 
вівтар свободи і незалежності 
України. Вікторія Вишневська 

подякувала за пам’ять. 
…З Вікторією Вишневсь-

кою того ж дня привітався 
й житель Брошнева-Осади 
Анатолій Дирів, народний де-
путат України 7 та 8 демокра-
тичних скликань, котрий нині 
служить у 10 гірсько-штур-
мовій бригаді «Едельвейс» 
ЗСУ (Донецький напрямок 
неподалік Бахмута), котрий 
прийшов додому у кількаден-
ну відпустку. Анатолій Бори-
сович з впевненістю сказав, 
що ПЕРЕМОГА за нами, за 
такими хоробрими й міцни-
ми духом патріотами, якими 
навіки залишились у нашій 
пам’яті Юра, Назар, Віталій, 
і ще багато інших, яких вже 
знає Україна!

Герої не вмирають!

Громада попрощалась із захисником-Героєм
Іваном Іванівим з Брошнева-Осади

30 січня 2023 р. у Брошнів-Осадську громаду знову прийшло 
велике горе. Чорні хустини,  співчуття і плач… У бою з росій-
ським окупантом загинув мешканець Брошнева-Осади Іванів 
Іван Васильович, 1993 р. н.

«…Вже минув рік, як росія здійснила широкомасштаб-
не загарбницьке вторгнення на нашу землю. Цей рік 
став надскладним, і, звичайно, нас чекають ще випро-
бування на міцність. З шаною згадуємо тих, хто віддав 
своє життя за нас, за те, щоб була Україна, і сьогодні з 
повагою ставимося до тих, хто стоїть і боронить наші 
кордони, наше українське небо. Надзвичайно прагне-
мо, щоб цей рік був переможним. Слава Господу Богу! 
Слава Україні! Героям слава!» 

Тарас МАНОРИК, голова громади.
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Міцна сім’я - міцна країна!

Твоя хата всюди!

БЮДЖЕТ ГРОМАДИ-2023: 
наскільки він змінився, і що стало у пріоритеті

нинішнього року

Як бачимо, у свій час ре-
формовані органи місцево-
го самоврядування відчува-
ли досить вагому фінансову 
підтримку з боку держави. 
У 2019 р. у вигляді суб-
венцій з державної казни 
громада отримувала знач-
ні суми. Зокрема, медична 
субвенція тоді становила 
6,7 млн грн, субвенція на 
соціально-економічний 
розвиток – 2,6 млн грн, а 
освітня – 18,8 мільйона гри-
вень! 

Значну фінансову підтрим-
ку у 2019 р. надавав облас-
ний бюджет. Наприклад, 
капітальні видатки по спец-
фонду на здійснення при-
родоохоронних заходів 
становили 3,5 млн грн. На 
розвиток системи охорони 
здоров’я громада отрима-
ла 1 млн грн, а по загаль-
ному фонду, знову ж таки, 
дотація на утримання за-
кладів освіти та охорони 
здоров’я склала 3 млн грн! 
Натомість вже у минулому 
2022 році вказаних видів до-

(Закінчення. Початок на 1 стор.)
ходів ні з Держбюджету, ані 
з обласного бюджету, зокре-
ма на капітальні видатки,  
ми не отримали. 

Щоправда, обласний бюд-
жет надав 2 млн 625 тис. 
грн, з яких левову частку 
- 1,4 млн грн - використа-
но на оплату комунальних 
послуг та енергоносіїв, а 
іншу суму - на утримання 
закладів освіти, та осіб з 
особливими освітніми по-
требами. 

Дуже важливо взяти для 
аналізу фінансового стану 
такі показники, як курс до-
лара США та рівень інфля-
ції. Що ж маємо?

У 2019 р. курс долара був 
у межах 24,6 грн, а рівень 
інфляції становив 4,1 від-
сотка. А вже у 2022 р. за 
курсом Нацбанку вартість 
долара США становила 
36 грн, а інфляція досягла 
26,6%. Така ситуація знач-
но зменшує реальні доходи, 
підвищує вартість робіт, а, 
отже, відповідно зменшує і 
спроможність громади.

ЯКИМ ЖЕ БАЧИМО БЮДЖЕТ ГРОМАДИ НА НИНІШНІЙ 2023 РІК?

ТО Ж НА ЩО СПРЯМОВУЄМО ВИДАТКИ?

Як розумію, цей рік буде 
важчим, ніж минулий. У 
країні – війна, і це пов’яза-
но з тим, що велика частина 
промислового та іншого біз-
несу не працює. Вже відомо, 
що на цей рік отримаємо 

менше з Державного бюд-
жету освітньої субвенції, 
також не передбачено як із 
Державного, так і з обласно-
го субвенцій та дотацій на 
розвиток, а це йде мова і про 
капітальне будівництво.

Можна виокремити три ос-
новні позиції. Це:

✓ утримання закладів ко-
мунальної власності грома-
ди – закладів освіти та охо-
рони здоров’я, культури;

✓ фінансове сприяння ко-
мунальній сфері громади 
задля забезпечення вико-
нання господарських справ;

✓ фінансування соціаль-
них програм.

Власне щодо соціальних 
програм, то акцент варто 
зробити на тому, що у 2023 
р. соціальні видатки, у по-
рівнянні з минулим роком, 
суттєво збільшуємо: на со-
ціальне забезпечення і соці-
альний захист в громаді за-
плановано витратити 3 млн 
грн. Це – виплати сім’ям за-
гиблих захисників України, 
а також учасникам бойових 
дій; допомоги на лікуван-

ня хворим на невиліковні 
недуги, а також оплата за 
придбання ліків та медзасо-
бів для пільгових категорій 
населення; оздоровлення ді-
тей; надання пільг населен-
ню на оплату житлово-ко-
мунальних послуг тощо.

У 2023 р. пріоритетними 
будуть поточні ремонти для 
забезпечення функціону-
вання інфраструктури. На 
ремонт доріг у населених 
пунктах нашої громади пе-
редбачено 1,3 млн грн.

Звичайно, наша газдівка в 
умовах воєнного стану тіс-
но пов’язана із ситуацією 
в країні, і вона є залежною 
від тих об’єктивних чинни-
ків, на які можемо впливати 
лише частково. Тобто, на-
скільки якісно працювати-
мемо тут, в тилу, працюючи 
для України, для ЗСУ, для 
ПЕРЕМОГИ.  

НА ЗЕМЛІ ЗАПОРІЗЬКІЙ, 
АЛЕ У КОЛІ РІДНИХ 

зустріла Старий Новий рік Лідія Гладенька
Різдвяні свята у родинному 
колі – це вже не тільки наш 

український звичай, а радше 
традиція, що передається 

з покоління в покоління. І 
ця війна… Московія вкотре 

намагається знищити всі 
ті цінності, які притаманні 

нашій Великій Нації. Та чи 
під силу москалям…

Родина Василя та Лідії Гла-
деньких з Брошнева-Осади 
сповідує багато християнсь-
ких чеснот. У свій час вони 
створили прийомну сім’ю. 
У 2014 р. п. Василь взяв у 
руки зброю і добровольцем 
пішов захищати Україну від 
російської навали, і тепер, 
коли ворог знову посягнув 
на нашу землю, роздумів, як 
кажуть, не було. Так, Василь 
Гладенький став доброволь-
цем, і вже 25 лютого 2022 р. 
пішов у військкомат і попро-
сив, щоби його мобілізували.

Таку ж позицію зайняли 

два його сини – 25-річний 
Андрій та 23-річний Юрій. 
А в липні – 44-річний брат 
Лідії Роман. Всі вони нині 
там – на сході. Усі в одній 
бригаді: Василь – командир 
міномета, Андрій – міномет-
ник, Юрій, котрий закінчив 
військову кафедру у вузі, - 
помічник командира піхо-
тинців, Роман - сержант.

Не полишаючи традиції 
відзначати Різдвяні свята в 
колі сім’ї, Лідія прийняли рі-
шення поїхати у Запоріжжя. 

ПЕРЕСЕЛЕНЦІ З МИКОЛАЇВЩИНИ:
вони знайшли свій прихисток у Брошневі-Осаді

Там її чоловік та діти, котрі 
надзвичайно бажали цієї зу-
стрічі. Щоб побачитись, по-
дивитись один одному у вічі 
і, можливо, сказати те голов-
не, що є у кожного на серці, 
що змушує до прагнення 
жити…

Сім’я зустрілася у місті 
Вільнянськ. Було всього 
два дні на відпочинок і на 
родинне свято. Відзначили 
Старий Новий рік та імени-
ни Василя у День відзначен-
ня святого Василія Великого.

Далека дорога зовсім не 
втомила жінку. Навпаки. 
Ця зустріч додала їй віри в 
те, що все у них та в Україні 
буде добре.

Село Березнегувате на 
Миколаївщині майже зни-
щене москалями: руїнами 

залишилися школа, лікарня, 
житлові будинки. Люди 

роз’їхалися, як кажуть, хто 
куди, а ось сім’я Алли Куто-

вої, яка налічує 12 осіб вже у 
трьох поколіннях, знайшла 
прихисток на батьківщині 

своє бабусі, яка родом з с. Ці-
нева. Тож деякий час у Ціневі 
проживали, згодом переїхали 
у село Креховичі, а останнім 
часом, а  точніше від серпня 
минулого року, знайшли по-
мешкання у Брошневі-Осаді 

по вулиці Сагайдачного.
— Сьогодні нам привезли 

постіль, зокрема пухові одія-
ла та подушки, за  що особли-
во хочемо подякувати голові 
Брошнів-Осадської грома-

ди Тарасу Манорику, – каже 
Алла Кутова.

А до того селищна рада за-
безпечувала цю родину всім 
необхідним, в т. ч. і побуто-
вою технікою, а  також й ін-
шими предметами побуту, 
які потрібні у щоденному 
житті. Тож пані Алла теплим 
словом згадує й свого родича 
волонтера Василя Радиховсь-
кого, котрий відгукується на 
запити родичів-переселенців, 
як мовиться, з перших слів.

Пані Алла розповідає, що 
для її сім’ї особливо важ-
ливою є увага мешканців 
громади. 18 грудня 2022 р. у 
місцевому Храмі Вознесін-
ня Христового УГКЦ отець 
декан Володимир Майка ох-
рестив їхніх чотирьох дітей, 
найменшому з яких 8 років, 

сказала, що тут, у селищі, їхні 
дітки ходять до школи, навча-
ються у професійному ліцеї.

— Батьківська земля сподо-
балась нам, а особливо люди, 
котрі ввічливі, боголюбиві, 
привітні. Повертатись нам 
нікуди. Думаємо назавжди 
залишитися тут», — сказала 
Алла Кутова.

А прощаючись, перадала 
вітання голові громади. «Те-
лефонний номер до Тараса 
Степановича у мене є, і при 
потребі можу телефонувати 
йому. Голові дякую за все. І 
громаді, і нашому родичу, і 
волонтерам з благодійної ор-
ганізації Благодійного фонду 
«Серце Марії», котрі запроси-
ли на Святвечір, щоб разом з 
активом громади відзначити 
велике християнське свято 
Різдва Христового», – такими 
були слова, які, прощаючись, 
вимовила п. Алла.

Україна – єдина країна. 
Разом ми не тільки вистої-
мо, а й поборемо ворога 
– ненависну московію! Це 
засвідчують насамперед ті, 
кого війна вигнала з дому… 
Хто аж ніяк не чекає русь-
кого міру. А покладається 
надією на Бога та ЗСУ! 

З перших вуст
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БРОШНІВСЬКА ЛІКАРНЯ: 
з НСЗУ підписано 5 пакетів на медпослуги

«ДОСТУПНІ ЛІКИ»
Що відшкодовує бюджет?

Охорона здоров’я

Лікарня працювати буде! 
І передусім тому, що вона 
матиме фінансування на 

нинішній 2023 рік, адже На-
ціональна служба здоров’я 
України (НСЗУ) підписала, 
можна сказати, що всі па-

кети для надання підприєм-
ству медичних послуг, які 

були торік. 
Отож, у нинішньому році 

НСЗУ фінансуватиме:
✓ первинну медичну допо-

могу (7 млн 423 тис. 185 грн);
✓ профілактику, діагности-

ку, спостереження та ліку-
вання в амбулаторних умо-
вах (4 млн 314 тис. 94 грн 20 
коп.);

✓ стоматологічну допомо-
гу дорослим та дітям (1 млн 
92 тис. грн);

✓ стаціонарну паліативну 
медичну допомогу дорослим і 
дітям (2 млн 284 тис. 920 грн);

✓ мобільну паліативну ме-
дичну допомогу дорослим і 
дітям (2 млн 521 тис. 332 грн).

І тільки єдиний вид послуг 
- вакцинацію від COVID-19 
- у цьому році не пролон-
говано, і на це є об’єктивні 

причини: контрактування 
по вказаному пакету при-
пинено.

Як зазначає директор КНП 
«Брошнівська міська лікар-
ня» Олександр Монюк, за 
минулий рік наш медзаклад 
загалом отримав від держа-
ви (НСЗУ) за надані послуги 
жителям громади 16 мільй-
онів 529 тисяч 724,55 гри-
вень. З них за 4 місяці, коли 
діяв пакет вакцинації від го-
строї респіраторної хвороби 
Covid-19, лікарні було випла-
чено 163 тис. 515 грн. При 
цьому слід зауважити, що 
вакцинація активно прово-
дилась і в межах нашої грома-
ди, а ще брошнівські медики 
організовували виїзди бригад 
в Івано-Франківськ, проводя-
чи щеплення від ковід.

А ось за результатами пе-
редбаченого фінансування по 
цьогорічних послугах, заклю-
чених з НСЗУ, лікарня зможе 
отримати 17 млн 635 тис. 531 
грн. 20 коп. На перспективу 
розвитку лікарні нині розгля-
дається питання щодо заклю-
чення нових пакетів. 

Окрім того, що з бюджету 
Брошнів-Осадської селищ-

ної ради за минулий рік було 
виплачено 100 тис. грн на 
отоварення рецептів для 

пільгових категорій населення 
нашої громади, також слід 

вказати, що в нашій країні 
з 2017 р. продовжує працю-

вати програма реімбурсації 
лікарських засобів під назвою 

«Доступні ліки».
На цей час програма по-

ширюється на пацієнтів, які 
хворіють на:

✓ серцево-судинні та цере-
броваскулярні захворювання;

✓ для профілактики інсуль-
тів та інфарктів;

✓ бронхіальну астму;
✓ діабет ІІ типу;
✓ цукровий та нецукровий 

діабет;
✓ розлади психіки та по-

ведінки;
✓ лікування хвороби Пар-

кінсона;
✓ епілепсію.
З 1 жовтня 2021 р. змі-

ни торкнулись реімбурса-
ції інсулінів. Пацієнтам з 
діабетом, які потребують 
інсуліну, первинний елек-

тронний рецепт виписує 
ендокринолог, а повторний 
– сімейний лікар за призна-
ченим планом лікування. 
А наказом МОЗ України 
№1931 від 27.10.2022 р. по-
новлено список програми 
«Доступні ліки» для па-
цієнтів з розладами психіки 
та поведінки, епілепсії. Елек-
тронні рецепти цим хворим 
виписують психіатри, не-
врологи. До речі, дізнатись 
про те, які саме ліки про-
понує Програма «Доступні 
ліки», можна безпосередньо 
у сімейного чи у лікаря тера-
певта чи педіатра у закладі, 
який має договір з НСЗУ, 
або ж на офіційному сайті 
НСЗУ.

Наразі перелік вказаних не-
дуг, лікування яких підлягає 
програмі «Доступні ліки», 
залишається незмінним. Тер-
мін дії рецепта становить 30 
днів. З рецептом можна звер-
нутися у будь-яку аптеку не-
залежно від місця реєстрації. 
Головна умова – наявність до-
говору з НСЗУ. Впізнати таку 
аптеку можна за наліпкою 
«Доступні ліки».

Спорт
Перший міжнародний турнір з боксу18-19 вересня 2021 р. для 

поціновувачів боксу запам’я-
тались значущою подією: 
вперше в історії Брошнів- 
Осади у приміщенні місце-
вого ліцею відбувся міжна-
родний турнір з боксу. Він 
був присвячений Дню сели-
ща Брошнів-Осада та Дню 
працівника лісу. В турнірі 
взяли участь 153 учасники 
з різних куточків України, а 
також 27 осіб з числа тренер-
сько-викладацького складу. 
Були запрошені також і гості 
з інших країн, зокрема Поль-
щі, Угорщини, Чехії та Латвії. 
Турнір проводився два дні: в 
суботу, 18 вересня, відбулись 
перші протистояння за вихід 
у фінал, а наступного дня - 
фінали.

На відкритті турніру се-
лищний голова Тарас Ма-
норик привітав іноземних 
боксерів-учасників з Латвії 
та Угорщини, а також наших 
земляків з Маріуполя, Ужго-
рода, Мукачево, Берегово, 
Виноградово, Стрия, Косо-
ва, Надвірної, Кутів, Долини, 
Калуша, Івано-Франківська, 
Перегінського і, звісно ж, з 
Брошнева-Осади.

На турнір також прибули 
відомі професійні спортсме-
ни: Сервін Сулейманов – п’я-
тиразовий чемпіон України, 
майстер спорту України між-
народного класу, учасник 
Олімпійських ігор – Віктор 
Поляков, голова відділен-

ня Національного Олімпій-
ського комітету України в 
Івано-Франківській області 
Мирослав Карабін. Голов-
ним суддею турніру був суд-
дя міжнародної категорії, 
заслужений тренер України 
Петро Яцик, судді націо-
нальної категорії Андрій Іва-
нишин та Володимир Занік.

Вітаючи гостей турніру, 
Тарас Манорик побажав 
кожному учаснику успіхів у 
поєдинках. Він зауважив, що 
бокс – це гра, яка об’єднує 
і змушує серця вболіваль-
ників битися в одному ритмі.

«Олімпійський девіз – 
швидше, вище, сильніше! І 
цей девіз повинен стати для 
юних боксерів дороговка-
зом в житті», – зауважив у 
своєму виступі Мирослав 
Карабін. Він також висловив 
надію, що серед юних бок-
серів неодмінно будуть ті, 
хто представлятиме Україну 

на міжнародних та світових 
чемпіонатах.

Загалом боксерський тур-
нір відбувався протягом двох 
днів. Приємно відзначити, 
що серед переможців були 
й вихованці Брошнів-Осад-
ської ДЮСШ: Станіслав Ба-
лицький (2007 р. н., вагова 
категорія 50 кг), Віталій Ко-
вальчук (2006 р. н., 57 кг), Ва-
лерій Ляхович (2005 р. н., 60 
кг), Богдан Манич (2001 р. н., 
80 кг). Також є і срібні призе-
ри: Сергій Ісаєв (2008 р. н., 43 
кг), Олег Ісаєв (2005 р. н., 60 
кг), Роман Відливаний (2005 
р. н., 66 кг).

Слід зауважити, що Віталій 
Ковальчук, Валерій Ляхович, 
Станіслав Балицький неодно-
разово ставали чемпіонами 
області, а Степан Люшик – ще 
й учасник чемпіонату Украї-
ни, і нині є студентом Іва-
но-Франківського коледжу фі-
зичного виховання.

Волонтерство
Легендарний «Шкільний батальйон»
Майже рік дівчата готують печиво для воїнів ЗСУ, а також 

виготовляють вервечки, окопні свічки та в’яжуть шкарпетки. Їхній 
діяльності сприяє селищна рада

Вже майже рік війни… І 
увесь цей час у Брошневі- 

Осаді активно працюють 
волонтери, які стали відо-

мими вже й за межами нашої 
громади як «Шкільний ба-

тальйон». До цих пір незмін-
ним очільником колективу є 

Вікторія Лагойда. 
Слід сказати, що дівча-

та щомісяця звітують про 
свою роботу: скільки кіло-
грамів печива приготували 
та відправили, куди «поїха-
ли» посилки, і ще вони не-
одмінно дякують благодій-
никам, котрі допомагають 
інгредієнтами для приготу-
вання солодощів. 

А між тим у колі дружньо-
го колективу народжують-
ся нові ідеї: вони взялися й 
за виготовлення вервечок, 
окопних свічок та випліта-
ють нашим бійцям теплі 
шкарпетки.

-Тепер, пристосовуючись 
до графіків вимкнення елек-
тропостачання, слідкує-
мо, як кажуть, і за своїми 

графіками. Приблизно за 
годину до включення світла 
збираємо свій «батальйон», 
щоб замісити тісто. І тіль-
ки-но з’явилась електрика, 
пательні із здобою потра-
пляють у духовки, - каже 
Вікторія.

А ще вона зізнається, що 
іноді приходять відвідувати 
волонтерок діти. Як мовить-
ся, і для екскурсій, і для того, 
щоб допомогти: наприклад, 
упакувати у ящички тістеч-
ка. А дехто з чоловіків при-
ходить, щоби налущити 

горіхів чи долучитись до ін-
ших справ.

…Дівчата напрочуд привіт-
ні, згуртовані та дружні. 
Вони дякують благодійни-
кам, котрі привозять про-
дукти для випічки, а голові 
громади Тарасу Манорику 
за те, що увесь період їхньої 
діяльності селищна рада 
сприяє, аби волонтерки 
мали приміщення і техніку, 
а також всі зручності для 
роботи.

Дбаємо про ЗСУ – набли-
жаємо ПЕРЕМОГУ! 
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Роман Миколайович Мельник
Таким чином, 1 березня 

ц. р. громадськість селища 

БРОШНІВ-ОСАДСЬКІЙ ДЮСШ – 5 РОКІВ!
Школа пропонує учням займатися у 5 видах спорту: футбол
та волейбол, бокс, легка атлетика, греко-римська боротьба

Ювілей(Продовження. Поч. на 1 стор.)

Тарас Ігорович Розвора

Віталій Ковальчук - 2006 
р. н., чемпіон області.

Валерій Ляхович – 2005 р. 
н., чемпіон області.

Станіслав Балицький – 2007 
р. н., чемпіон області.

Василь Зорій – 2006 р. н., 
чемпіон області з легкоатле-
тичного кросу, переможець 
турніру на призи Є. Артанова 
з бігу на 100 метрів, перемо-
жець Всеукраїнського тур-
ніру в смт Брошнів-Осаді з 
бігу на 100 м та 600 м.

Надія Курташ – 2009 р. н., 
чемпіонка області з легко-
атлетичного кросу та чем-
піонка області з бігу на 200 
м. Переможниця Всеукраїн-
ського турніру в смт Брош-
нів-Осаді з бігу на 300 м.

Артур Кушнірук – 2006 
р. н., учень СДЮСШОР 
«Прикарпаття» Іва-
но-Франківськ, учасник 
чемпіонату України.

Вадим Тринчук – 2006 
р. н., учень СДЮСШОР  
«Прикарпаття» Іва-
но-Франківськ, учасник 
чемпіонату України.

Валентин Кучер – 2008 р. н., 
учень ДЮСШ-3 м. Ів.-Франк., 
уч. чемпіонату України.

Станіслав Курташ – 2010 
р. н., учень академії футбо-
лу «Рух» м. Львів, учасник 
чемпіонату України.

Ангеліна Гринів – 2009 р. н., 
призерка чемпіонату України 
з футзалу, переможниця різ-
ного рівня турнірів з футболу. 

Адріан Божик – 2008 р. н., 
здобув ІІ місце в чемпіонаті 
області з бігу на 100 м, пе-
реможець Всеукраїнського 
турніру в смт Брошнів-Осаді 
на 100 м.

Наталія Адамчук – 2003 
р. н., призерка чемпіона-
ту області. Студентка Іва-
но-Франківського коледжу 
фізичного виховання.

Степан Люшик – 2005 р. 
н., багаторазовий чем-
піон області, учасник 
чемпіонату України, сту-
дент Івано-Франківсь-
кого коледжу фізичного 
виховання.

Михайло Воробець – 
2003 р. н., багаторазовий 
чемпіон області, учасник 
чемпіонату України.

Олег Федорович Романюк Микола Павлович Баран Ігор Михайлович Гуцул Анатолій Миронович Вороняк

відзначатиме своєрідний 
маленький ювілей – 5 років 
ДЮСШ, незмінним дирек-
тором якої увесь цей період 
є Роман Миколайович Мель-
ник.

- Розпочали свою робо-
ту з волейболу та футболу, 
запросивши на роботу до-
свідчених тренерів-викла-

дачів відповідно Ігоря Ми-
хайловича Гуцула і Тараса 
Ігоровича Розвору. З 1 ве-
ресня 2018 р. розпочали 
тренування юні боксери 
під керівництвом трене-
ра-викладача Романюка 
Олега Федоровича, а з 1 
вересня 2021 р. заповнили 
вакансії тренерами-викла-

дачами з легкої атлетики та 
з греко-римської боротьби. 
Відповідно вказані види 
спорту розвивають трене-
ри Микола Петрович Баран 
та Анатолій Миронович 
Вороняк, - каже директор 
ДЮСШ Роман Мельник.

А про діяльність позашкіль-
ного закладу освіти красно-

мовно свідчать численні зма-
гання, в яких беруть участь 
наші юні вихованці, а також і 
те, що Брошнів-Осада досить 
часто приймає на своїх тере-
нах різні спортивні турніри. 
І не так вже й важливо, чи є 
гучні перемоги, бо для дітей 
головніше – їхня участь.

Однак є й здобутки. Зо-
крема, команда юнаць-
кого складу футбольної 
команди «Карпати» Брош-
нів-Осада - триразовий 
чемпіон області у 2012, 
2014 та 2017 роках.

За цей час учні Брошнів-Осадської ДЮСШ брали участь у багатьох змаганнях різного рівня. 
А гордістю школи стали ті, хто продемонстрував високі результати, зокрема: 

БОКС ЛЕГКА АТЛЕТИКА ФУТБОЛ

Денис Мицак (2009 р. н.), Матвій Мендела (2011 р. н.), Назарій Виннишин (2009 р. н.), Олексій Береза (2009 р. н.), 
Владислав Гуцул (2009 р. н.), Владислав та Володимир Зозуляки (2011 р. н.) - досить перспективні юні футболісти. 
Під час воєнних дій вони тимчасово проживають за кордоном, однак і там продовжують займатися футболом.
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Були володарями кубка 
області і брали участь в 

розіграші кубка України!

Спорт у Брошневі-Осаді 
бере початок із 30-тих років 
минулого століття. У нашо-
му селищі розвинені багато 
різних видів спорту, але на 
особливому рахунку - саме 
футбол. 

Футбольна команда є по-
стійним учасником чем-
піонату області. Юнацька 
команда виборювала чем-
піонство у 2012, 2014, 2017 
роках. Доросла команда 
була чемпіоном області у 
2014 р., у 1965 та у 2020 р. – 
переможець кубка області.

Гордістю та легендою 
футболу є його знамениті 
успішні гравці

✓ Богдан Лагойда – воло-
дар кубка області 1965 р.

✓ Богдан Андрішак – воло-
дар кубка області 1965 р.

✓ Ярослав Семанів – три-
разовий чемпіон СРСР 
ВДСТ «Колос» у складі ко-
манди «Колос» м. Бучач.

✓ Ігор Сагайдак – гра-
вець команди «Спартак» 
м. Івано-Франківськ (І ліга 
СРСР).

✓ Богдан Хомишин – гра-
вець команди «Спартак» 
Івано-Франківськ, «Таврія» 
Сімферополь, І ліга СРСР.

✓ Ростислав Волошинович 
– діючий гравець команд 
ФК «Львів», «Прикарпаття» 
Івано-Франківськ.

Але, спершу згадаймо хро-
нологію розвитку нашого 
футболу.

Відомо про команду «Стше-
лець» (стрілець). Кольори ко-
манди – зелено-білі. Коман-
да виступала на стадіоні 
«Карпати», де нині школа, а 
стадіон вміщував 1000 гля-
дачів. Індивідуальних місць 
було 450. (До речі, у селищі 
було два стадіони. Інший 
розміщувався наприкін-
ці вулиці Софії Галечко, де 
нині розташований двопо-
верховий житловий буди-
нок.)

За часів Польщі коман-
да виступала спочатку у 

класі С, пізніше – Б, а в 1936 
р. - у класі А чемпіонату з 
футболу Станіславського 

воєводства. У складі коман-
ди Брошнева виступав во-
ротар Сливінський, котрий 
виступав за збірну округи 

Станіславова, і в 1939 р. зі 
своєю командою дійшов до 
фіналу кубка Польщі. Однак 
фінал не відбувся, бо поча-

(З історії розвитку футболу)
Але, шановний читачу, згадаймо, з чого розпочав у нас розвиватися спорт. І якщо 

говорити про селище, то неодмінно звернемо увагу на наймасовіший його вид – фут-
бол. До слова, місцевий вболівальник Мирослав Діденко про брошнівський футбол 
видав прекрасну ілюстровану книгу, яку торік було доповнено, і за сприяння селищ-
ного голови Тараса Манорика перевидано. 

Нещодавно у селищній раді відбулася зустріч з місцевими спортсменами і п. Ми-
рославом зокрема, де вдалося занотувати найяскравіші факти з історії розвитку 
спорту. Отож…

ЕНТУЗІАЗМУ ТА ЗАПАЛУ
ТИМ ГРАВЦЯМ НЕ ПОЗИЧАТИ…

Ветерани ФК «Карпати-Брошнів» та ветерани «Динамо-Київ», 2012 рік.

лась ІІ Світова війна. Також 
відомі на той час такі фут-
болісти: Мирослав Косовсь-
кий, Грубель і Щепорський.

Фінальну частину чемпіо-
нату області спортивного 
товариства «Червона зірка» 
у Брошневі-Осаді розіграли 
у 1956 р. Переможцем цьо-
го турніру стала команда 
так званого ДОК №9 (таку 
назву раніше мав завод 
Брошнівський ЛК). Відомі 
футболісти: Федір Косар, 
капітан команди Микола 
Літвінов, Ярослав Юхман, 
Петро Івахнюк, Михайло 
Яцук, Василь Христонько, 
Михайло Котоус, Володи-
мир Голубовський, Григорій 
Жора, Георгій Приліпченко, 
Ярослав Ціхун, Ярослав Во-
лошинович.

У 1962 р. команда ЛК «Ос-

молода» Перегінське (була 
й така назва!) стала чем-
піоном області. Капітаном 
команди був Богдан Андрі-

шак. З брошнівських фут-
болітів за команду успішно 
виступали Ярослав Семанів 
та Богдан Лагойда. І в цьому 

ж році футбольна коман-
да ДОК-9 стала чемпіоном 
області у групі Б. За коман-

ду виступали брошнівча-
ни Василь Тебешевський, 
Михайло Жураківський. 
Начальником команди був 

Федір Максимович Косар.
У 1964 р. команда «Кар-

пати» Брошнів вперше у 
своїй історії здобула кубок 

області, перемігши у фіналі 
команду «Нафтовик» з м. 
Надвірна. А в 1965 р. «Кар-
пати» вдруге завоювали 

кубок області, перемігши у 
фіналі «Хімік» з м. Калуш. 
Як володар кубка області, 

команда брала участь у куб-
ку України, де пройшла до 
ІІ етапу, здобувши перемогу 
у першому матчі з ФК «Ко-
лос» з м. Бучач. У 1962-1967 
роках команда «Карпати» 
Брошнів стала володарем 
кубка обкому профспілки 
працівників лісової про-
мисловості. 

У подальшому (1968, 1969 
і 1970 роки) збірна коман-
да Рожнятівщини ставала 
чемпіоном області з фут-
болу серед школярів. Осно-
ву команди складали учні 
Брошнівської середньої 
школи. Тренером був вчи-
тель фізичного виховання 
Анатолій Григорович Ши-
роконіс. 

У 1970 р. збірна Рожнятів-
щини перемогла у фіналі 
школярів із Солотвино. 
Голи забили Ігор Барабаш 
і Микола Комар. За коман-
ду виступали брошнівчани 
Ігор Тринчук, Володимир 
Хохлов, Борис Паславсь-
кий, Володимир Ходак, Зі-
новій Курташ, Мирослав 
Галич, Ігор Барабаш, Віктор 
Маскін, Зіновій Волоши-
нович, Мирослав Ляхович, 
Степан Курташ.

У 1974 р. «Карпати» Брошнів 
посіли 3 місце у чемпіонаті 
області. Тренером був Іларіон 
Теодорович Бордун.

У сезоні 1975 р. у матчі з 
командою «Сигнал» Іва-
но-Франківськ трапився 
неприємний інцидент: фут-
болісти Брошнева звинува-
тили суддю турніру в його 
упередженому ставленні до 
місцевої команди, що у кінце-
вому спричинило бійку. Цей 
факт став причиною того, 
що спортивно-дисциплінар-
ний комітет області покарав 
п’ятьох футболістів «Карпат», 
чим фактично було знищено 
команду. Тож протягом на-
ступного року команда вза-
галі перестала існувати.

(Продовження на 6 стор.)

Футбольна команда «Авангард» Брошнів, 4 місце
у чемпіонаті області, 1980 рік.

Польща, 2009 рік. Міжнародний турнір, 2 місце.
ФК «КАРПАТИ» Брошнів-Осада.

Володарі кубка першого районного турніру з футболу, присвяченого памяті М. І. Матуляка.



6

БРОШНІВСЬКИЙ ВІСНИК
№1   25 лютого 2023 року АКТУАЛЬНО

Спорт

Відтак, у 1978 р., команду 
«Авангард» Брошнів очо-
лив тренер Павліський Я. 
М., і це стало початком від-
новлення футбольної ко-

манди. З групи В вона дій-
шла до групи А, і це сталося 
у 1980 р. У тренера Я. Пав-
ліського були великі амбіції. 
Протягом 1980-1981 рр. ко-
манда «Авангард» Брошнів 
посідала 4-ті місця у групі 
«А» чемпіонату області. Він 
хотів вивести команду на 
вищі щаблі чемпіонату об-
ласті, але у 1981 р. в газеті 
«Молодь України» з’яви-
лась стаття Ярослава Доро-
шенка під назвою «Дриблінг 
поза полем». Ця стаття була 
написана на основі анонім-
ки, у якій йшлося про те, 
що футболісти одержували 
високу зарплату на брош-
нівських підприємствах. 
Багато керівників місцевих 
підприємств понесли тоді 
за це адміністративні пока-
рання. Ярослав Павлівсь-
кий відмовився далі пра-
цювати у такій обстановці, 
і команда розпалась.

У 1982 р. ФК «Авангард» 
виступає у групі «А», од-
нак зайняла останнє місце 
і вибула у групу «Б» (трене-

(З історії розвитку футболу)
ЕНТУЗІАЗМУ ТА ЗАПАЛУ ТИМ ГРАВЦЯМ НЕ ПОЗИЧАТИ…

(Продовження. Поч. на 5 стор.) ри Степан Чопей, Зеновій 
Полієвський). 

1983 р. – виступають у 
групі «Б» (тренер Валерій 
Сушко). У 1986 р. виграла 
І місце в групі «Б», перей-

шовши у групу «А». У 1984 
р. ФК «Авангард» було пе-
рейменовано на ФК «Кар-
пати» Брошнів. Впродовж 
1987 – 1988 рр. ФК «Карпа-
ти» виходила у фінальну ча-
стину чемпіонату області. У 
1987 р. наша команда брала 
участь у Всесоюзному тур-
нірі у м. Новгород (Росія), 
здобувши ІІ місце (перше 
зайняла «Зеніт» Ленінград, 
яка була чемпіоном СРСР).   

У 1991 р. на той час голо-
ва селищної ради Мирослав 
Курташ запросив у селище 

команду «Галичина» Го-
линь, яка стала виступати 
за Брошнів у чемпіонаті 
України серед аматорів! І 
це був різкий злет. У 1992 р. 
ця команда грала на кубок 
України, але під назвою ФК 
«Нива» село Брошнів, де у 
фіналі, перемігши команду 
із Куп’янська, здобули ку-
бок України ДСТ «Колос». 
У 1994 р. ФК «Галичина» 
припинила своє існування 
через фінансові проблеми.

Весною 2004 р. зусилля-
ми президента клубу Івана 
Івановича Качака і тренера 
Івана Гузуватого команда 
зайняла ІІІ місце в чемпіо-
наті області у ІІ лізі. У 2005 
р. – І місце, але через брак 
фінансування не перейшла 
у І лігу. Того ж року Іван Ка-
чак покидає посаду прези-
дента клубу, а за ним і тре-
нер І. Гузуватий. На жаль, 
команда починає падати у 
турнірній таблиці. 

У 2009 р. команда стає третім 
призером Всеукраїнських 
змагань на приз «Робітничої 
газети». Тренером був Ро-
ман Мельник (діючий ди-

ректор Брошнів-Осадської 
ДЮСШ), голова правління 
клубу - Степан Коваль-
чук, начальник команди 
Іларіон Бордун.

Згодом знову відбулися 
зміни. У 2010 р. команду 

очолив молодий тренер 
Василь Качур, який зумів 
вивести команду в І лігу 
чемпіонату області. Це 
стало початком успішних 
виступів «Карпат». Фут-
больна команда стає чем-

піоном області 2014 р., 
володарем супер-кубка 
області, володарем куб-
ка «Підгір’я» у 2013-2016 
рр., володарем кубка об-
ласті 2020 р., другим при-
зером чемпіонату області 

2016-2019 рр., третім 
призером чемпіонату об-
ласті 2015, 2016 та 2019 
років. Також ветерани 
брошнівської команди 
стали другим призером 
чемпіонату області серед 
ветеранів у 2015 р. 

Останні два роки ФК 
«Карпати» Брошнів-Оса-
да (президент Володимир 
Сальваровський, тренер 
Василь Качур) грають, 
як мовиться, на чужому 
полі, тобто на стадіоні с. 
Голинь, адже на стадіоні 
«Карпати» у Брошневі-О-
саді триває ремонт. У 
2020 р. наша команда 
здобула кубок області, 
перемігши у фіналі ФК 
«Покуття»  Коломия. 

ПРО РОЗВИТОК СПОРТУ БРОШНІВСЬКОГО ЛК ТА БРОШНІВСЬКОГО ДЛГ У ПЕРІОД 1960 – 1962, 1971 – 2008 РОКІВ
Спортивний зал зна-

ходився на місці, де зараз 
збудовано колишній здо-
ровпункт лісокомбінату (у 
цьому будинку проживає 
тепер Качак Ю. С.) біля кон-
тори держлісгоспу. Пра-
ціники лісокомбінату зай-
малися лижним спортом, 
волейболом, баскетболом, 
легкою атлетикою, вело-
спортом, туризмом. Саме з 
цих виді спорту працівни-
ки брали участь в обласних 
змаганнях.

Так, зокрема, в лютому 
1961 р. на обласних зма-
ганнях з лижних гонок, які 

проходили в м. Надвірна, 
лижники ЛК здобули третє 
місце. На цих змаганнях 
відзначились 25-річні спор-
тсмени Василь Тимків, опе-
ратор котельні, який вико-
нав норматив кандидата в 
майстри спорту. Паславська 
Наталія, працівниця мебле-
вого цеху, яка виконала пер-
ший розряд, 17-річні молоді 
спортсмени Зорій Марійка, 
Козаровський Іван, які ви-
конали норматив першого 
спортивного розряду. Пра-
цівники Брошнівського ЛК 
брали участь в обласних 
змаганнях по туризму, які 
проходили у Ворохті, Ярем-

чі. Тренером з важкої атле-
тики був начальник ниж-
нього складу, майстер 
спорту Мисик Микола. Хо-
роших успіхів в цьому виді 
добились Тебешевський 
Михайло, Прокопів Петро, 
Мадейчук Тадей, Жулинсь-
кий Анатолій, Козаровсь-
кий Іван. У цей час спортом 
в лісокомбінаті керував ме-
тодист Сабатович Дмитро.

У 1972-1973 рр. у лісо-
комбінаті була хороша во-
лейбольна команда у складі 
Жулінського Анатолія, Се-
маніва Богдана, Пікалова 
Богдана, Волошиновича Зе-
новія, Пугача Леоніда, Лаза-

ровича Романа, Козаровсь-
кого Івана.

Хорошими легкоатле-
тами лісокомбінату, які 
брали участь в обласних 
змаганнях, були Пікалов 
Богдан – стрибун у висоту, 
Кудибін Мирослав – бігун, 
Козаровський Іван – ме-
тальник диска і штовхання 
ядра, Жулинський Ана-
толій – стрибки у довжи-
ну. В обласних змаганнях з 
плавання хороших успіхів 
досягли Семанів Богдан, 
Іван Козаровський, Леонід 
Пугач.

У 1980-ті роки волей-
больна команда неоднора-

зово була чемпіоном об-
ласті. До її складу входили: 
Козаровський Іван, Гуцул 
Ігор, Тринчук Ігор, Шики-
ринець Борис, Ткачук Сте-
пан, Хоптяк Ігор.

Кращими спортсменами 
з настільного тенісу були: 
Волошинович Зеновій, Се-
манів Богдан.

Хорошими методиста-
ми по спорту були: Собо-
тович Дмитро, Роман Ку-
ралич, Кирило Зозулин, 
Богдан Пікалов, Богдан Се-
манів, Леонід Пугач, Василь 
Писар, Мирон Клим, Надія 
Голинська.

(Продовження на 7 стор.)

ФК «КАРПАТИ» Брошів, Ялта 17.09.2009 рік.
Всеукраїнський турнір на приз «Робітнича газета», 3 місце.

Футбольна команда «Авангард» Брошнів та ветерани «Карпати-Брошнів», 1982 рік.

Футбольний клуб «КАРПАТИ» Брошнів-Осада, юнаки, 
чемпіон Івано-Франківської області сезону 2014 р.
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Спорт

…І якщо про футбол є чимало історичних згадок, закарбованих 
у спогадах і фото, то про інші види спорту знаємо порівняно не-
багато. А це – здобутки і досягнення минулих поколінь, це успіхів 
наших батьків, уже дідусів та бабусь. Ось що вдалося зібрати:

Микола Іванович Пухта 
народився 1 квітня 1946 
року в селі Брошневі. Спор-
том займався з дитячих літ, 
у школі та в армії, зокрема 
у Бердичеві, де проходи-
ла служба (1965 р.), була, 
як каже, сильна спортивна 
база. Саме там він освоїв 
такі види спорту, як вільна 
боротьба та самбо.

Відтак п. Микола працю-
вав у сфері кооперації, од-
нак тричі на тиждень їздив 
у м. Калуш, щоб продовжу-
вати тренування. У той час 
брав участь у змаганнях, які 
проводились у Києві, Хар-
кові, Миколаєві… Згодом 
М. І. Пухту запросили тре-
нувати учнів Брошнівсько-

Дівчата з волейбольної ко-
манди Брошнівської серед-
ньої школи сьогодні вже пе-
ребувають на заслуженому 
відпочинку, а когось, на жаль, 
серед нас вже й нема. Зокрема, 
відійшла у вічність прекрасна 
тренер Христина Тебешевська, 
яка створила і розвивала цей 
спорт.

У команді волейболісток 
були: Мирослава Кисіль, Лю-
бов Сенюк, Марія Оленич, 
Неля Захара (Бойків), Надія 
Сидор, Надія Іваськів (Сагай-
дак).

Активними учасницями ко-
манди були дівчата, на той час 
учениці 8, 9, 10 та 11 класів. Їх 
тренер Христина Тебешевська 
працювала на тодішньому ЛК 

…А розвивались волейбол, боротьба,
теніс, лижний спорт

(Продовження. Поч. на 5, 6 стор.)

На обласних змаганнях 
лісівників Брошнівський 
ДЛГ неодноразово був лі-
дером. Команді по пере-
тягуванні канату не було 
рівних. Команда завжди 
займала перше місце. До її 
складу входили: Козаровсь-
кий Ігор, Понайда Василь, 
Горблянський Микола, 
Зорій Ілля, Козаровський 
Іван.

Волейбольна команда була 
лідером серед лісгоспів (Коза-
ровський Ігор, Зорій Ілля, По-
найда Василь, Горблянський 
Микола, Козаровський Іван).

ПО БРОШНІВСЬКОМУ ДЛГ
Працівниця держлісгоспу 

Колодницька Ірина зайняла 
перше місце з настільного 
тенісу. Друге місце з цього 
виду спорту посів лісничий 
Рожнятівського лісництва 
Віталій Марій.

З армрестлінгу  І місце зай-
няв лісничий Лугівського ліс-
ництва Козаровський Ігор.

За збірну команду Іва-
но-Франківського управлін-
ня лісового господарства у 
республіканських змаганнях 
з волейболу, перетягуванні 
канату, армрестлінгу брав 
участь Ігор Козаровський.     

ШКІЛЬНА ВОЛЕЙБОЛЬНА КОМАНДА
– ОДНА ІЗ КРАЩИХ В ОБЛАСТІ!

«ГАМБІТ»
- під такою назвою понад 30 років 

у Брошневі-Осаді діяв шаховий клуб

«Осмолода». Тренування від-
бувались три рази на тиж-
день у приміщенні спортзалу 
ДОК-9 (колишній Брошнівсь-
кий ЛК).

Збірна команда з числа 
брошнівчанок виступала за 
Івано-Франківський «Аван-
гард», беручи участь у зма-
ганнях, які відбувались у 
різних містах України, і 
здобувала чимало призо-
вих місць. Найактивнішою 
команда була у період 1961-
1964 років. Поруч з волейбо-
лом був і баскетбол. 

Теплі спогади у волей-
болісток залишились і про 
вчителя фізичного виховання 
Брошнівської СШ Анатолія 
Григоровича Широконоса.

Микола Пухта – кандидат
у майстри спорту з боротьби самбо

Наші люди, наша земля, наше 
коріння… Це те, що дало нам 
народження, і воно не має пра-
ва піти у забуття. 

…І тому у селі Кадобна є 
люди, котрі шанують пам’ять 
про свого славного земляка 
Ярослава Григоровича Барнича 
(29 червня 1951 – 19.11.2001 р.). 
Цього неодноразового чемпіо-
на Івано-Франківської області 
та призера чемпіонатів Украї-
ни з настільного тенісу серед 
інвалідів, рівному з яких на те-
ренах нашого краю нема вже 
понад 20 років.

Життя Ярослава не було лег-
ким, а навіть трагічним: у лю-
тому 1964 р., коли хлопцеві 
було тільки 13 літ, внаслідок 
страшної пожежі в будинку, де 
проживала їх сім’я, він отримав 

Він здобував медалі золоті…
Пам’ять про кадобнянського тенісиста Ярослава 

Барнича бережуть його учні та похресниця Вікторія

го ПТУ-9, і це відбувалося 
років 10, починаючи з 1970-
их років. 

Микола Пухта – кандидат у 
майстри спорту з боротьби 
самбо, призер республікан-
ських змагань спортив-
ного товариства «Колос», 
дворазовий чемпіон Іва-
но-Франківської області з 
боротьби самбо. Як одно-
го з успішний спортсменів 
Прикарпаття, у 1980 р. М. 
Пухту було делеговано як 

глядача на Олімпійські ігри. 
У колишній районній га-

зеті «Нові горизонти» за 23 
березня 1978 р. є інформа-
ція про те, що М. І. Пухта 
– КМС з боротьби самбо, 
кращий тренер з вільної 
та класичної боротьби 
облради ДСТ «Колос». А 
його вихованці неоднора-
зово завойовували зван-
ня чемпіонів на обласних 
змаганнях, успішно висту-
пали на першості України.

тяжкі тілесні пошкодження – 
обгоріли обличчя і руки. Пе-
реніс 21 операцію по пересадці 
шкіри.

Після дуже довгого процесу 
одужання і реабілітації, незва-
жаючи на свою інвалідність 
класу А-4, А-7, А-8 (після пе-
режитих травм залишився без 
пальців двох рук), Я. Г. Барнич 
влаштувався працювати в Ка-
луський «Хлорвініл», актив-
но займався кількома видами 
спорту, займав активну грома-
дянську позицію. 

Найбільше любив футбол і 
настільний теніс. Брав актив-
ну участь у змаганнях з бігу, 
стрибках у довжину, висоту, 
штовханні ядра, шахах, тенісу 
і футболу. Був членом спорт-
клубу «Кристал», активістом 
фізкультурного руху, громад-
ським тренером з настільно-
го тенісу, суддею по спорту. 
Завжди працював на розвиток 
фізичної культури і спорту 
на «ДП Діамант», а пізніше на 
ВАТ «Оріана» та в організації 
спортивно-оздоровчої роботи 
в спортивному товаристві про-
фспілок. 

Ярослава Барнича неоднора-
зово нагороджували грамота-
ми за багаторічну і сумлінну 
працю  у галузі розвитку спор-

ту. За своє життя він також от-
римував дуже багато нагород 
за зайняті призові місця на 
рівні місцевому, обласному і 
Всеукраїнському, а найбільших 
висот досягнув у настільному 
тенісі, став тренером і органі-
затором змагань. Коли Ярослав 
Барнич відзначав своє 45-річчя, 
один із його колег, тренер з 
шахів, присвятив йому вірш, в 
якому є такі слова:

«…Ти зборов вогненні муки,
Не впав духом у житті,
Ракеткою твої руки,
Здобули медалі золоті…».
На честь майстра малої ракет-

ки Ярослава Григоровича Бар-
нича у період 2002 -2007 років 
було організовано 5 футболь-
них турнірів. А в 2021 р. було 
відзначено 10-ту річницю з 
часу започаткування щорічної 
організації турніру з настільно-
го тенісу його вихованцями, в 
якому беруть участь тенісисти з 
різних областей України.

…Рідні і близькі ним горди-
лися, колеги поважали, а його 
вихованці брали з нього при-
клад. А Вікторія Конєвич, яка 
є похресницею Ярослава Гри-
горовича, та його учні, які ста-
ли професійними тренерами, 
вже кілька років докладають 
зусиль, щоб традиційні змаган-
ня на честь вшанування пам’яті 
майстра малої ракетки відбува-
лися. І вони матимуть своє про-
довження. 

У 1987 р. у Брошневі-Осаді 
було створено шаховий клуб 
під назвою «Гамбіт», а головою 
районної шахової федерації 
став місцевий житель Воло-
димир Парфенов (щоправда, 
деякий час очільникрм цієї 
федерації був Ярослав Виш-
невський з с. Іванівка).

Найперше клуб розміщу-
вався у приміщенні просторої 
кімнати у місцевому Народ-
ному домі, де нині Бойківсь-
ко-лемківська світлиця. Від-
так клуб переміщувався в 
«тісніші» кімнати, і два роки 
тому він припинив свою 
діяльність.

«Гамбіт» був надзвичайно 
популярний не тільки в сели-
щі, а й на теренах колишньо-
го Рожнятівського району, 
адже чимало гравців щонеділі 
приїжджали до Брошнева- 
Осади, щоб взяти участь в 

цікавих шахових поєдинках.
Володимир Парфенов при-

гадує активних шахістів 
Мар’яна Вінтона, Володими-
ра Матвієнка, Василя Ілиня-
ка, Ярослава Дичку, Василя 
Труняка, Юрія Рибчака, Юрія 
Прокопіва, Ігоря Дутчака, 
Степана Зорія, Зеновія Левко-
новича, Степана Полянського, 
Мирона Марчука, Омеляна 
Долотка, Олега Івашківа, Ми-
рона Шлапака. І зауважує, що 
на початку створення «Гам-
біту» у клубі налічувалось у 
середньому 30 шахістів. Крім 
того, дехто з поціновувачів 
гри приходив, щоб просто 
спостерігати за грою або ж 
брати участь у поєдинках, 
досягаючи вершин власної 
майстерності. Адже шахи – це 
Олімпійський вид спорту, і це 
гармонійний фізичний та ін-
телектуальний розвиток.

Ворохта, 1970 р. Збірна команда області з боротьби самбо.
(Крайній зліва внизу М. Пухта)
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ЗАСНОВНИК:

…І знову велика втрата
Герої не вмирають! Вірую

Громада попрощалась із захисником-Героєм
Іваном Іванівим з Брошнева-Осади

У ЗСУ Іван служив з 5 
червня 2022 р. солдатом 
механізованого відділен-

(Закінчення. Поч. на 1 стор.)

ня механізованого взводу 
механізованої роти ме-
ханізованого батальйону. 
Загинув внаслідок важких 
поранень під час ворожо-
го мінометного обстрілу в 
східній околиці с Іванівське 
Бахмутського району До-
нецької області. Він віддав 
своє життя за волю і неза-
лежність України.

…Живим коридором гро-
мада зустрічала траурний 
кортеж. Він зупинився коло 
батьківської хати, і востаннє 
«пройшов» знайомими ву-
лицями. З мамою, братами, 
рідними, односельчанами…

У Народному домі селища 

священники відправили па-
нахиду, і вже 5 лютого здій-
снили чин поховання.

Ні, не просто своїми сло-
вами, а вченнями з Єван-

геліє отець декан Брош-
нів-Осадського деканату 
УГКЦ Володимир Майка 
розповів усім ту правду, 

яка говорить про тлінність 
людського тіла, і душу, яку 
Господь забирає до дому 
Свого…

Похорон Героя був веле-
людний. Журливі мелодії 
грав духовий оркестр, і десь 
високо в небо полинув са-
лют.

…Олександр Кармільчик, 
Назар Курташ, Віталій Гри-

цак, Юрій Вишневський. А 
тепер – Іван Іванів. Такий 
ще молодий…

Тільки б не було усе на-
марно…

Боже, Ти - всемогутній!  
Прийми душу спочилих Ге-
роїв у Царство Твоє… По-

молімося за наших захис-
ників-Героїв, люди…

Герої не вмирають!
Слава Україні!
Героям слава!

УГКЦ переходить на новий календарРішення Архиєрейсько-
го Синоду УГКЦ в Україні 
щодо календарної рефор-
ми Отець і Глава УГКЦ 
Блаженніший Святослав 
оприлюднив 6 лютого, у 
прямому етері «Живого те-
лебачення».

Він заявив, що Великдень 
та пов’язанні з ним свята 
святкуватимуть так, як і 
зараз. Натомість усі свя-
та зі сталими датами від-
значатимуть за новим ка-
лендарем, починаючи з 1 
вересня 2023 року. Блажен-
нійший наголосив, що від-
тепер УГКЦ святкуватиме 
Різдво 25 грудня.

“Продовжуючи розпоча-
те на минулих сесіях Ар-
хиєрейського Синоду три-
вале обговорення питання 
щодо календарної рефор-
ми, Отці Синоду заслухали 
результати єпархіальних та 
екзархальних опитувань 
духовенства та монашества 
щодо цього питання, та, 
предметно обговоривши 
його, — прийняли рішен-
ня”, — повідомили раніше 
в Департаменті інформації 
УГКЦ.

Блаженніший Святослав 
зазначав, що “взявши до 
уваги численні прохання 
віруючих та провівши по-
передні консультації Си-
нод вирішив, що починаю-
чи з першого вересня 2023 

року, ми переходимо новий 
стиль. Новий стиль, коли 
йдеться про святкування 
нерухомих свят”.

Водночас ті парафії чи по-
одинокі громади, які ще не 
готові перейти на новий ка-
лендар, за благословенням 
єпархіального єпископа мо-
жуть залишатися на юліан-
ському календарі до 2025 
року.

Блаженнійший пояснив, 
що запровадження нового 
календаря почнеться з 1 ве-
ресня, оскільки саме тоді, за 
візантійською традицією, 
починається релігійний рік 
за григоріанським кален-
дарем. Зараз же він почи-
нається з 14 вересня.

Нагадаємо, синод ПЦУ до-
зволив проводити різдвяні 
богослужіння 25 грудня, 
якщо громада і настоятель 
храму виявлять таке бажан-
ня.

Довідка: Юліанський ка-
лендар запроваджений у 46 

році до нашої ери римським 
імператором Юлієм Цеза-
ром. Календарна реформа, 
що призвела до запровад-
ження більш точного гри-
горіанського календаря, 
відбулась у 1582 році за іні-
ціативи голови католицької 
Церкви папи Григорія ХІІІ. 
Тоді православні церкви 
відмовились перейти на 
нову систему літочислення.

Основна різниця між гри-
горіанським і юліанським 
календарем полягає в тому, 
як обчислюються високосні 
роки, через що з часом збіль-
шується різниця в датах між 
календарями. Якщо в XVI 
столітті вона становила 10 
днів, то у XXI столітті вона 
становить 13 днів. До наступ-
ного століття різниця в датах 
між календарями досягне 14 
днів і у 2101 році православні 
церкви, якщо не перейдуть 
на григоріанський календар, 
відзначатимуть Різдво уже 
не 7, а 8 січня.

7 січня - Івана.
12 січня - Тетяни.
17 січня - Антонія.
19 січня - Макарія.
21 січня - Максима.
24 січня - Ксенії.
25 січня - Григорія.
30 січня - трьох святих: Ва-
силія, Григорія та Івана.
25 лютого - Тарасія.
17 березня - Олексія.
19 березня - Дарії.
5 травня - Ірини.
9 травня - «літнього Мико-
лая».
21 травня - Костянтина і 
Олени.
1 червня - Юстина.
4 липня - Марти.
11 липня - Ольги.
15 липня - Володимира.

24 липня - Бориса і Гліба, 
Христини.
17 серпня - Мирона.
26 серпня - Адріяна та На-
талії.
17 вересня - Віри, Надії, 
Любові та їх матері Софії.
7 жовтня - Юстини.
14 жовтня - Назарія.
29 жовтня - Анастасії.
30 жовтня - Зиновія.
8 листопада - Михаїла.
18 листопада - Романа.
24 листопада - Катерини.
9 грудня - Анни.
11 грудня - Даниїла.
21 грудня - Юліани.
26 грудня - Марії та Йоси-
фа.
27 грудня - Степана.
31 грудня - Меланії.

ЩО ЗМІНИТЬСЯ ЗА НОВИМ КАЛЕНДАРЕМ
Назва свята Стара дата Нова дата

Різдво 7 січня 25 грудня
Щедрий вечір 13 січня 31 грудня
Василія 14 січня 1 січня
Водохреща 19 січня 6 січня
Квітна неділя не зміниться, прив’язана до Великодня

Благовіщення 7 квітня 25 березня
Великдень не зміниться

Вознесіння не зміниться, прив’язана до Великодня

Юрія 6 травня 23 квітня
Зелені свята не зміниться, прив’язана до Великодня

Різдво Івана Хрестителя 7 липня 24 червня
Петра та Павла 12 липня 29 червня
Іллі 2 серпня 20 липня
Маковія 14 серпня 1 серпня
Преображення (Спаса) 19 серпня 6 серпня
Перша Пречиста (Успіння) 28 серпня 15 серпня
Друга Пречиста 
(Різдво Пресвятої Богородиці)

21 вересня 8 вересня

Воздвиження Чесного Хреста 28 вересня 14 вересня
Покрова 14 жовтня 1 жовтня
Дмитрія 8 листопада 26 жовтня
Третя Пречиста 
(Введення)

4 грудня 21 листопада

Юрія 9 грудня 26 листопада
Андрія 13 грудня 30 листопада
Миколая 19 грудня 6 грудня

У зв’язку з переходом на новий церковний 
календар у вересні 2023 року, змінюються 
не тільки дати святкування Різдва та неру-
хомих релігійних свят, але доведеться зви-
кати і до нових дат святкування іменин.

Пропонуємо список найбільш поширених 
дат іменин.


